
RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV, FARNOSŤ LOKCA  
Trojičné námestie 5/9, 029 51 Lokca 

tel.: 043/559 12 26, email.: farnost@rkclokca.sk, web: www.rkclokca.sk 
  

FARSKÉ OZNAMY (01.09.2024 – 08.09.2024) 
22. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ 

DEŇ LITURGICKÝ KALENDÁR LOKCA ŤAPEŠOVO 

PONDELOK 
2.9.2024 

Pondelok 22. týždňa v Cezročnom 
období, féria 

8:00 - Veni Sancte 
BP pre farnosť 

9:00 - Veni Sancte 
na úmysel kňaza 

UTOROK 
3.9.2024 

Sv. Gregora Veľkého, pápeža 
a učiteľa Cirkvi, spomienka 

18:00 
+ Katarína, Ján Balák a 

rodičia 
*** 

STREDA 
4.9.2024 

Streda 22. týždňa v Cezročnom 
období, féria 
Votívna: bl. Zdenky, panny a muč. 

17:00 - zmena 
+ Ján a Miloš Michalčík 

16:30 
+ z rod. Lipničan, Smolen 

a Prielomek 

ŠTVRTOK 
5.9.2024 

Štvrtok 22. týždňa v Cezročnom 
období, féria 
Prvý štvrtok v mesiaci. 

18:00 
BPZ pre Annu (65 r. ž.)  

*** 

PIATOK 
6.9.2024 

Piatok 22. týždňa v Cezročnom 
období, féria 
Prvý piatok v mesiaci. 

18:00 
BPZ pre Katarínu s rod. 

16:30 
BPZ pre rod. Huráková  

č. 135 a 152 

SOBOTA 
7.9.2024 

Sv. Marka Križina, Melichara 
Grodzieckeho a Štefana Pongrácza 
kňazov a mučeníkov, spomienka 
Prvá sobota v mesiaci. 
Večerná sv. omša je z nasled. nedele. 

18:00 
poď. za 25 r. manžel. 
Mariána a Michaely 

*** 

NEDEĽA 
8.9.2024 

23. NEDEĽA  
V CEZROČNOM OBDOBÍ 

7:30 
+ Helena a Jozef Jošťák 

9:00 
+ Katarína, Janka a Naďa  10:30 

+ Jozef, Mária Ružôň a 
rodičia 

 

1. Ak potrebujete niečo vybaviť na fare, môžete sa vopred skontaktovať telefonicky alebo mailom. 
2. Lokca: o upratovanie kostola prosíme sk. č. 12: vedúca p. Ružôňová Marta. PBZ. 
3. Ťapešovo: o upratovanie kostola prosíme sk. č. 13: vedúci p. Kyseľ Vlasťo. PBZ. 
4. Na kostol darovali mladomanželia Petroví a z pohrebu Dušana Betíka 150,- €. PBZ. 
5. Dnes bude ružencová pobožnosť v Lokci o 13:30 hod. spojená s požehnaním matiek pred pôrodom. 
6. V stredu bude sv. omša v Lokci slávená k úcte bl. Zdenky. 
7. Tento týždeň je prvý piatok v mesiaci, spovedať budeme takto: 

 Lokca: utorok od 17:00 hod., streda od 16:00 hod., štvrtok a piatok od 16:00 hod.;   
 Ťapešovo: streda a piatok od 15:15 hod. 

8. Chorých navštívim: 
 Lokca: štvrtok od 9:00 hod. ulice nad hl. cestou; piatok od 9:00 hod. ulice pod hl. cestou; 
 Ťapešovo: streda od 14:30 hod.  

9. Sviatosť Oltárna bude vyložená v Lokci vo štvrtok od 16:00 hod. a v Ťapešove v piatok od 15:15 hod.  
10. Fatimská pobožnosť bude v sobotu v Lokci pred sv. omšou o 17:15 hod. 
11. Informujeme vás, že v Spišskej diecéze sa na seminár vyzbieralo  125 836,68 €. Táto suma bola 

poukázaná na účet Kňazského seminára. 
12. Ťapešovo zbierka: na budúcu nedeľu bude zbierka na kvety a upratovanie kostola. PBZ. 



OHLÁŠKY PRED PRIJATÍM SVIATOSTI MANŽELSTVA 
Lokca: 

 Adam Kramarčík, syn Jána a Emílie Kľuskej, bývajúci v Lokci 
a Denisa Kurtulíková, dcéra Františka a Kataríny r. Gemeľovej, bývajúca v Babíne (3x). 

 Tamáš Papán, syn Jána a Anny rod. Fendekovej, bývajúci v Lokci 
a Silvia Kolejáková, dcéra Štefana a Dariny rod. Orčíkovej, bývajúca v Tvrdošíne (1x). 
 

PREDSTIERAŤ VIERU S MASKOU HERCA 
Po piatich nedeliach, počas ktorých zaznievali úryvky Ježišovej eucharistickej reči z Jánovho 

evanjelia, sa opäť vraciame k Evanjeliu podľa Marka. Evanjeliový úryvok dnešnej nedele (Mk 7,1-8. 14-
15. 21-23) prináša Ježišovu diskusiu s farizejmi a zákonníkmi ohľadom obradnej čistoty.  

Ježiš a jeho učenie vzbudzovalo takú veľkú pozornosť, že farizeji a zákonníci prišli za ním dokonca 
až z Jeruzalema. Presné miesto, kde sa odohráva diskusia, síce nepoznáme, ale ide o Galileu, kde Ježiš 
uskutočňoval svoje ohlasovanie Božieho kráľovstva.   

V prvej časti nedeľného úryvku (Mk 7,1-8) zaznieva kritika na adresu Ježišových učeníkov, ktorí 
nedodržiavajú zaužívané tradície. Samozrejme, zodpovednosť za to nesie ich majster, ktorý im to toleruje, 
ba dokonca podporuje. Farizeji a zákonníci sa preto s výčitkou obrátia na neho: „Prečo sa tvoji učeníci 
nedržia obyčaje otcov a jedia chlieb poškvrnenými rukami?“ Podľa niektorých odborníkov mohlo ísť o 
zvyšky chlebov a rýb, ktoré sa nazbierali po zázračnom nasýtení zástupu, o čom sa evanjelista Marek 
zmieňuje v predchádzajúcej kapitole (porov. Mk 6,43). 
Zahrané divadlo  

Vysvetlenie, že pod „poškvrnenými rukami“ sa myslia „neumyté ruky“, potvrdzuje, že evanjelista 
Marek napísal spis pre čitateľov, ktorým tieto židovské predpisy boli neznáme. Podľa mienky odborníkov 
Markovo evanjelium vzniklo okolo roku 70 po Kr. v Ríme pre kresťanov pochádzajúcich z pohanstva. Zdá 
sa, že farizeji a zákonníci chceli aplikovať predpisy o obradnej čistote, ktoré sa dotýkali kňazov, na 
všetkých obyvateľov. Najmä farizeji často zachádzali s nárokmi na ľudí nad požiadavky Písma. Ježiš 
neodpovedá priamo, ale tých, ktorí položili otázku, označuje slovom „pokrytci“. Názov pochádza 
z gréckeho slova „hypokrites“, čo  pôvodne označovalo herca s maskou postavy, ktorú stvárňoval. Herec 
teda predstieral, že je niekým iným, než v skutočnosti. Ježišovým oponentom nešlo o poznanie pravdy a 
plnenie Božej vôle, len o dobre zahrané divadielko pred ľuďmi predstieranej ustarostenosti o čistotu viery.   

Pán Ježiš ich usvedčuje citátom zo starozákonnej knihy proroka Izaiáša 29,13: „Tento ľud ma 
uctieva perami, ale ich srdce je ďaleko odo mňa. No darmo si ma ctia, lebo náuky, čo učia, sú iba ľudské 
príkazy.“  Božie prikázanie opúšťate a držíte sa ľudských obyčajov.“ K týmto slovám Pán Ježiš pridáva 
vlastné varovanie: „Božie prikázanie opúšťate a držíte sa ľudských obyčajov.“   

Kristus ukazuje na nebezpečenstvo, keď ľudské interpretácie prekryjú Božie prikázania s cieľom, 
aby sa zmiernila alebo až odviedla pozornosť od podstaty. Ježišovým odporcom nejde o život v čo 
najväčšej zhode s Božím slovom. Aj dnes sme svedkami rôznych interpretácií, ktoré sa 
snažia  zjednodušovať, ba až prekrúcať Božie prikázania. Argumentuje sa vtedajšou dobou, odlišným 
sociálnym a kultúrnym prostredím. Neraz ide o vysvetlenia, ktoré si chcú nakloniť dnešnú mienku ľudí. Je 
to pokušenie byť akceptovaným, ale nie pravdivým.  
Poškvrniť alebo posvätiť  

Pán Ježiš využil predpisy o čistých a nečistých jedlách, o ktorých hovorí starozákonná Kniha 
Levitikus v 11. kapitole a Kniha Deuteronómium v 14. kapitole, aby poukázal na podstatu. Jedlo 
nevstupuje do srdca, ale do žalúdka. Skutočné poškvrnenie spôsobuje hriech. Človek sa má zamerať na to, 
aby sa v živote chránil pred morálnym zlom, tzn. aby strážil svoje srdce. Srdce je v biblickom chápaní 
centrom ľudskej bytosti, kde sa prijímajú rozhodnutia. Zmyslom zoznamu nerestí nie je podať úplný 
výpočet možných hriechov, ale názorným spôsobom poukázať na nebezpečenstvo a podporiť, čo už bolo 
povedané - najdôležitejšie je vnútro, ľudské srdce.  Kristus nás Božím slovom chce posväcovať. 
Rozhodnutie je na nás.   



Istá indiánska legenda hovorí, ako starý otec chcel svojmu vnukovi názorným príkladom priblížiť 
rozdiel medzi čnosťou a neresťou. „Vieš, vnúčik môj, vnútri každého človeka sa odohráva zápas medzi 
dobrým a zlým vlkom. Zlým vlkom je hnev, závisť, lož, pýcha. Dobrým vlkom je radosť, láska, 
odpustenie, dobrota,“ vysvetľoval starý otec. „Dedko, ktorý vlk nakoniec zvíťazí?,“ spýtal sa vnuk. „Ten, 
ktorého budeš kŕmiť,“ odpovedal starý otec.   

Môžeme náš život poškvrňovať alebo posväcovať. Čo sa rodí v našom srdci? 
autor: František Trstenský                zdroj: postoj.sk 

 

NEZLOMNÝ JÁN HAVLÍK 
ŠTYRI VECI, KTORÝMI NÁS MÔŽE INŠPIROVAŤ  

NOVÝ BLAHOSLAVENÝ 
Byť verný svojmu povolaniu 

O Jánovi Havlíkovi sa hovorí najmä ako o mučeníkovi vernosti. Keď v mladom veku – v tom čase 
mal len 15 rokov (!) – rozpoznal Božiu vôľu, rozhodol sa vstúpiť do Misijnej spoločnosti sv. Vincenta de 
Paul a stať sa kňazom misionárom, nevzdal sa tohto zámeru napriek nepriaznivým dejinným okolnostiam. 

Keď mu po rozpustení kláštorov v roku 1950 ponúkali novú, ľahšiu cestu – oženiť sa alebo prestúpiť 
na štátom kontrolovanú teologickú fakultu –, odpovedal jasným „nie“. Hoci vedel, že ho to bude stáť 
mučenie a možno aj život. 

Keď sme sa pred časom rozprávali s bratom Filipom o tom, čo charakterizuje dnešných mladých 
ľudí, odpovedal, že sú to slová „Ja ešte neviem“. 

Pestrá paleta možností, ktoré ponúka život v slobodnej spoločnosti, nás akoby zmiatla 
a paralyzovala. Ani tridsiatnici dnes neraz netušia, čo vlastne v živote chcú. A keď sa človek konečne 
rozhodne, po niekoľkých mesiacoch či rokoch pri prvom poryve vetra dospeje k presvedčeniu, že sa 
rozhodol nesprávne, a proces hľadania začína opäť odznova. Niektorí sú takýmto neúspešným hľadaním 
schopní premárniť celý svoj život. 

„Kto položí ruku na pluh a obzerá sa späť, nie je súci pre Božie kráľovstvo,“ povedal Ježiš (Lk 9,62) 
a Ján Havlík bol živým dôkazom toho, že byť verným svojej prvej láske, svojmu prvotnému rozhodnutiu, 
sa naozaj dá. 

V širšom celospoločenskom meradle to pomenoval František Mikloško: „Ak niekto zostal verný 
svojmu presvedčeniu viac ako desať rokov vo väzení, potom nezatrpkol a až do smrti rozdával 
porozumenie a lásku, tak prešiel v živote veľkou skúškou ako víťaz. Najväčšou slabinou našich príbehov 
na Slovensku je, že často nevieme vydržať vo svojom príbehu a presvedčení až do konca.“ 
Vedieť znášať bolesť 

Ešte raz sa vrátim k rozhovoru s bratom Filipom. „U dnešných mladých často prevláda obraz sveta, 
do ktorého ešte nevstúpila bolesť, ktorú treba uniesť. Na jednej strane to je pozitívne, lebo idú mladosťou 
sviežim krokom. No na druhej strane keď príde zádrh, ukáže sa, že prah ich vnímavosti na bolesť je veľmi 
znížený. V tomto zmysle mi pripadajú ako zmľandravená generácia,“ povedal nám počas živej (a miestami 
aj živelnej) debaty vo františkánskom kláštore vo Fiľakove. 

„Za výzvu považujem naučiť ich, že pri osobnej bolesti nejde len o nejaké tupé živočíšne utrpenie, 
ale že my ľudia mu dokážeme dať zmysel. Presvedčiť ich, že aj oni sa môžu naučiť odvahe niesť a uniesť 
svoj kríž,“ dodal brat Filip. 

Zaujímavé, že podobne to vníma aj vicepostulátor procesu blahorečenia Jána Havlíka páter Emil 
Hoffman. „Veľa mladých ľudí je dnes vnútorne rozbitých a nedokážu byť sami so sebou,“ povedal pre 
denník Postoj s tým, že mladý rehoľník môže byť v tomto (nielen) pre mladých autentickým príkladom. 
„On sám musel vydržať samotu v cele, kde sa nemohol ani narovnať, a prežil to práve vďaka vnútornému 
duchovnému životu.“ 
Žiť kňazstvo naplno 

Nový blahoslavený sa svojej životnej méty – večných rehoľných sľubov a kňazskej vysviacky – 
nikdy nedočkal. 



Avšak namiesto pasívneho vyčkávania a prázdneho snenia žil naplno svoje kňazstvo „hic et nunc“, 
tu a teraz, v čase a podmienkach, v akých sa ocitol. Tajne sa vzdelával, vo väzení potajomky roznášal 
Eucharistiu, takže mu prischla prezývka Kňaz, až nakoniec položil svoj život ako obetu na paténu lásky. 

Svoje všeobecné kňazstvo tak prežil plodnejšie, ako mnohí vysvätení prežívajú svoje služobné 
kňazstvo. 

Keď pápež František opakovane hovorí o klerikalizácii, nemyslí len na odtrhnutosť pastierov od 
svojich oviec, ale aj na „hranie sa“ laikov na klerikov. „Je veľa klerikalizovaných laikov, veľa tých, čo 
hovoria: ,Patrím do toho a toho združenia, sme tam z tej farnosti, sme...‘ ,Vyvolení‘, klerikalizovaní laici sú 
veľkým pokušením,“ povedal pred dvoma rokmi účastníkom sympózia o fundamentálnej teológii kňazstva. 

Ján Havlík, ktorý zomrel len niekoľko dní po zavŕšení Druhého vatikánskeho koncilu, je mementom, 
že v Božom ľude nie sú jedni nad druhými, ale kňazi aj laici majú rovnakú hodnotu a poslanie. Jedni 
potrebujú druhých a nie byť ako druhí. 
Neúspech v Božích očiach neexistuje 

Keď sa kolega Pavol Hudák prednedávnom vybral po stopách nového blahoslaveného, zhrnul svoje 
pocity takto: „Môže sa zdať, že jeho život bol neúspešný. Kňazom sa nestal, v reholi stihol zložiť iba 
dočasné sľuby, vo väznici mu zničili zdravie, a tak bol odkázaný na starostlivosť rodičov, nebol schopný 
žiadnej fyzickej práce a ešte aj zomrel niekde na ulici v najlepších rokoch života.“ 

Z pohľadu sveta to bol premárnený, možno až zbytočný život. Lenže Božia matematika je iná. Prví 
budú poslednými a poslední budú prvými. Hladní budú nakŕmení dobrotami, kým bohatí budú prepustení 
naprázdno. 

A blahorečení budú tí, ktorí umreli s podlomeným zdravím v zime na popolnici, kým oligarchovia 
obliekajúci sa do purpuru a kmentu, ktorí deň čo deň prepychovo hodovali, budú raz z miesta múk volať, 
ako hrozne sa trápia v tomto neuhasiteľnom ohni. 

Lebo konečný výsledok našich životov nezávisí od toho, kým sme boli, ale s akým úmyslom sme ho 
prežili a čím sme ho naplnili. 
autor: Imrich Gazda                       zdroj: postoj.sk 

 

VESELÉ SRDCE 
Spovedá sa chlapec a nemá nič. 

- Nenadával si? Nechodil si poza kostol? Nekradol si? 

- Nič z toho! 

Nakoniec: 

- A na susedove čerešne nechodíš? 

- Nie! Ale je to dobrý nápad! 

 

*** 

Chlapec sa modlí: 

  - Bože, daj, aby vitamíny neboli v mrkve, ale v torte. 

 

*** 

Stretne priateľ priateľa a ten: 

  - Ty tomu veríš, takým poverám? Ale budeš raz prekvapený, keď zomrieš a nič tam nebude! 

Ten druhý nato: 

  - No, ak tam nič nebude, potom prekvapený nebudem, lebo už nič nebude, ale ak tam niečo bude, 
ako verím, tak to budeš prekvapený potom ty! 

 
 


